
OR.0002.9.2011 
 
 

P  R  O T O K Ó Ł   Nr IX/2011 
 

z nadzwyczajnej sesji  

Rady Gminy Poraj  
zwołanej na wniosek Wójta Gminy 

dnia 11 maja 2011 roku   
sala nr 218 Urzędu Gminy w Poraju, ul. Jasna 21 

 
 

 

Sesję Rady Gminy Poraj otworzyła i prowadziła p. Katarzyna Kaźmierczak - 

Przewodnicząca Rady Gminy. 

Na ogólny stan 15 Radnych w sesji uczestniczyli wszyscy.  

Lista obecności: 

1) Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, 

2) Uczestników sesji – zał. nr 2. 
 

Porządek  obrad: 
 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2.  Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3.  Projekty uchwał w sprawie:  

3.1. zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

3.2. zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na budowę 

kanalizacji sanitarnej i oczyszczalni w sołectwie Jastrząb, 

3.3. zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2011, 

3.4. zmian wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2014.  

4. Sprawy organizacyjne – zapytania. 

5. Zamknięcie sesji. 

 
 

P r z e b i e g    o b r a d: 
 

 

Ad. 1  porządku obrad: 
 

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (j.t. 

z 2001 roku Dz. U. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) Przewodnicząca Rady p. K. 

Kaźmierczak: 

 o godzinie 13
00 

otworzyła IX - nadzwyczajną - sesję Rady Gminy Poraj, 

 powitała zebranych, 

 poinformowała, że sesja nadzwyczajna została zwołana na wniosek Wójta Gminy 

Poraj  – jak w załączniku nr 3 do niniejszego protokółu, 

  stwierdziła quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji przez 

Radę Gminy. 
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Ad. 2  porządku obrad:  
 

Ustalenie dziennego porządku obrad. 

Nawiązując do porządku sesji – zał. nr 3 – jaki Radni otrzymali z projektami uchwał 

zarządziła jego głosowanie. 

Radny p. Andrzej Ludwikowski zgłosił wniosek o poszerzenie tematyki obrad i dopisanie 

kolejnego punktu do porządku sesji (poparło kilku Radnych), w celu umożliwienia 

wypowiedzi i pytania w nurtujących ich sprawach. 

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak w oparciu o przepisy ustawy o samorządzie gminnym 

uzyskała zgodę Wójta p. Łukasza Stachery na poszerzenie tematyki obrad i postanowiła, 

że: 

 w punkcie 4 zapisany zostaje temat „Sprawy organizacyjne – zapytania”, 

 punkt nr 4 otrzymuje kolejny nr 5, 

 oraz zarządziła głosowanie porządku sesji z wprowadzonymi poprawkami. 

Radni Gminy Poraj „jednogłośnie” uchwalili porządek IX sesji - jak zapisano na 

wstępie niniejszego protokółu.  
 
 

Ad. 3  porządku obrad: 
 

Projekty uchwał. 
 

3.1.  

Wiceprzewodniczący Rady p. Krzysztof Klimek czytał kolejno projekty uchwał 

związane z dzisiejszą sesją. Projekty uchwał stanowią akta Rady Gminy OR.0006. 

Na prośbę Przewodniczącej Rady głos zabrał Wójt p. Ł. Stachera, który w swoim 

wystąpieniu: 

1)  uzasadnił potrzebę zwołania sesji w trybie art. 20 ust. 3 ustawy samorządowej 

przypominając, iż na ostatniej sesji projekty uchwał zostały zdjęte z porządku 

obrad, czego konsekwencją jest dzisiejsza sesja, 

2)  podziękował Radnym za przybycie, 

3) poinformował o przeprowadzonych rozmowach z Regionalna Izbą Obrachunkową  

i Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska w tematach zaciągnięcia 

pożyczki i kredytu na kontynuację rozpoczętych inwestycji, jak również na 

inwestycje, które mogą być zakończone wcześniej typu świetlica w Masłońskim      

i basen kąpielowy w Żarkach Letnisku, 

4) stwierdził, że wszystkie projekty uchwał są ze sobą związane i omawiał je łącznie 

wymieniając kolejno zaplanowane do realizacji zadania inwestycyjne rozpoczęte 

w roku ubiegłym, a kontynuowane w roku bieżącym, na które nie ma 

zabezpieczenia w budżecie: 

 rozbudowa Gimnazjum w Poraju,      

 budynek wielofunkcyjny – świetlica w miejscowości Masłońskie, 

 basen kąpielowy w Żarkach Letnisku (zagospodarowanie terenów wokół 

kąpieliska), 

 kanalizacja i oczyszczalnia w sołectwie Jastrząb,            

 modernizacja oświetlenia na terenie Gminy,     

 remont Gminnego Ośrodka Kultury w Poraju,  

 opracowanie studium na termomodernizację Szkoły Podstawowej w Choroniu, 

 termomodernizacja Urzędu Gminy wraz z modernizacją centralnego ogrzewania,  
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 wykup działek zgodnie z podjętymi Uchwałami Rady z przeznaczeniem pod 

budowę oczyszczalni w Jastrzębiu,   

 modernizacja boiska „POLONII” Poraj zgodnie z podpisaną Umową. 
 

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak otworzyła dyskusję - po każdym pytaniu następowała 

odpowiedź p. Ł. Stachery – Wójta Gminy Poraj: 
1) p. Krzysztof Szustak pytał o przyczynę zmniejszenia o 4,5 mln dochodów, 

wskazał na 50% zadłużenie budżetu z tytułu zaciągnięcia pożyczki i kredytu 

optując za tym ostatnim - Skarbnik Gminy p. Jadwiga Zasik wyjaśniła, że 

przedłużają się procedury i w tym roku nie wpłyną planowane środki finansowe 

na budowę kanalizacji i oczyszczalni w Jastrzębiu, lecz dopiero w przyszłym roku, 

co obliguje do zaciągnięcia pożyczki na realizację tej inwestycji.  

Wójt Gminy uzupełnił, iż kredyt i pożyczka są skonsultowane z RIO i nie ma 

zagrożenia z ich spłatą w latach przyszłych. Zaapelował do Radnych by 

konsekwentnie realizować rozpoczęte w roku ubiegłym inwestycje. Przypominając, 

co mówił na Komisjach wymienił nowe planowane do realizacji zadania: 

 budowa placów zabaw w Poraju i w Żarkach Letnisku oraz zagospodarowanie 

skweru im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Poraju, 

 budowa placów zabaw w miejscowościach Jastrząb i Choroń, 

 wykup ½ części nieruchomości starego Urzędu Gminy w Poraju, 

 budowa fitness parku przy Orliku w Poraju, 

 wykup działki pod odwodnienie w Żarkach Letnisku – ul. Wiejska,   

 wykup terenu, na którym posadowiona jest mogiła poległych żołnierzy                   

w sołectwie Dębowiec,        

 nabycie nieruchomości w Gęzynie pod parking przy remizie OSP, 

 modernizacja dróg na terenie Gminy; 
 

2) p. Jolanta Kozak pytała na temat: 

- wysokości zadłużenia Gminy – 500 tyś zł w rachunku, 

- podpisanych umów na inwestycje i przyjętych z Gminy wniosków na 

dofinansowanie prowadzonych inwestycji  – z Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich – 2,7 mln zł,  z Programu „Radosna szkoła”  126 tyś zł, na budynek 

w Masłońskim 500 tyś zł, 116 tyś z Partnerstwa Północnej Jury, na remont       

w GOK-u 144 tyś, 550 tyś na basen w Żarkach Letnisku co razem wynosi 

ponad 4,1 mln zł, 

- prognozowanej kwoty podatków, z których spłacane będzie zadłużenie, 

wysokość rat - p. Skarbnik powoływała się na uzgodnienia z RIO                         

i oświadczyła, że muszą się znaleźć pieniądze w skali roku tj. 1 mln rata i 500 

tyś odsetki. Odnosząc się do stawek podatkowych wyraziła przypuszczenie, iż 

będzie to wzrost około 2-3 groszy; 

3) p. Barbara Trząskowska-Szcześniak poprosiła o informacje na temat banków i ile 

będzie kosztowała pożyczka oraz kredyt – umarzalna w 50% pożyczka                     

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  3-3,5%,   

kredyt od 5-8% będzie zaciągnięty po przetargu na wybór banku; 

4) p. Zdzisława Polak poprosiła o podanie nazw ulic, które będą remontowane              

z zapisanych 300 tyś zł, jak również planowanego oświetlenia ulicznego; poddała 

pod rozwagę zasadność budowy ścieżki pieszo-rowerowej i fitness parku - Wójt 

wyjaśnił, że jest szansa pozyskania 350 tyś zł z Programu „Schetynówek”.                

Kontynuacja budowy ścieżki pieszo rowerowej z Masłońskiego do Poraja (stara 

droga do Masłońskiego) od plaży finansuje inwestycję Zarząd Dróg Wojewódzkich 

na co jest podpisane Porozumienie i co z tym związane dalsza realizacja 

wspomnianego zadania przyczyni się do przyspieszenia modernizacji drogi 

wojewódzkiej wraz z przebudową ronda w Poraju.  
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Co do oświetlenia powiedział, że jest to ul. Wesoła w Żarkach Letnisku i uzupełnienie 

oświetlenia ulic, placów i dróg na terenie całej Gminy; 
 

5) p. A. Ludwikowski wskazał na wysoki kredyt podkreślił termin jego spłaty do 

2020 roku, który będą musiały spłacać kolejne trzy kadencje samorządu. Zdaniem 

Radnego należy zastanowić się nad płynnością finansową i kontynuować 

inwestycje rozpoczęte ze względu na konsekwencje podpisanych Umów                 

w poprzedniej kadencji – Skarbnik wyjaśniła, że spłata kredytu długoterminowego 

wyniesie 1,5 mln zł w skali roku co zostało uzgodnione w RIO.  

Wójt powołując się na udział w konwencie wójtów i burmistrzów mówił na temat 

zmian wskaźników i blokady kwotowej w latach następnych, co uniemożliwi 

zaciągnięcie dużego kredytu, który teraz umożliwi realizacje zadań, na które 

wpłyną dotacje i tym samym będą zabezpieczone w ten sposób środki na inne 

zadania inwestycyjne po zakończeniu obecnie prowadzonych. Wskazał na dalszą 

realizacje kanalizacji w Jastrzębiu i kolejno w Żarkach Letnisku, po czym Gmina 

będzie skanalizowana w 70%. Podkreślił, że muszą być zabezpieczone pieniądze    

w budżecie na inwestycje, aby wpłynęły dotacje, o które się ubiegamy; 
 

6) zachowanie płynności finansowej uszczegółowił p. Tomasz Brymora, 

przestrzegając Wójta mówił o przeinwestowaniu i konieczności wygenerowania 

dodatkowych środków na odsetki – p. Ł. Stachera stwierdził, że spłata kredytu 

długoterminowego planowana jest na lata 2012-2022, aby zachować możliwość 

realizacji kolejnych inwestycji w przypadku pozyskania dofinansowania ze 

środków zewnętrznych przy wkładzie własnym. Zobowiązania Gminy obecnie będą 

wynosić około 11,5 mln zł, przy czym 6,5 mln zł wpłynie z powrotem do budżetu          

w bieżącym roku i w I kwartale 2012 roku; 
 

7)  p. J. Kozak powołując się na słowa p. Wójta podkreśliła, że zasługą poprzedniej 

kadencji będzie 70% skanalizowanie Gminy i wyrażała niepokój z powodu bardzo 

wysokiego kredytu – Wójt wyliczał kolejno: 

 musimy mieć 8,5 mln na zapłacenie za kanalizację w Jastrzębiu ponieważ jest 

podpisana Umowa z terminem do 31 listopada bieżącego roku, 

 zgodnie z podpisana Umową do 30 czerwca musimy wypłacić 550 tyś zł za 

remont terenu przy basenie kąpielowym w Żarkach Letnisku, 

 budynek wielofunkcyjny – świetlica w miejscowości Masłońskie potrzeba 

500.000 zł, 

  termomodernizacja budynku Urzędu Gminy będzie zakończona 30 czerwca, to 

kolejne 130 tyś, 

 potrzeba 700 tyś zł na zapłacenie budowy Gimnazjum, 

  podpisana jest również Umowa na: remont budynku GOK-u, remont              

ul. Partyzantów w Choroniu, oświetlenie ul. Jurajskiej w Masłońskim. 

Poinformował, że są to Umowy podpisane przez byłego Wójta p. Mariana Szczerbaka         

i nie ma innego wyjścia jak je realizować, tym samym kontynuować rozpoczęte 

inwestycje, na które nie ma zabezpieczenia w budżecie Gminy. Stwierdził, że była 

podpisana Umowa o przyznanie pomocy w ramach PROW z Katowicami na około            

2,7 mln zł ale dotacja nie wpłynie w bieżącym roku z uwagi na przedłużające się 

procedury. Rekapitulując oświadczył że ani razu nie uderzył w poprzednią władzę ale 

kwota 10,2 mln zł jest konsekwencją działania poprzedniej kadencji. Zdecydowanie 

podkreślił, że trzeba płacić faktury, za co odpowiada, w 100% jako Wójt, ponieważ nie 

będzie płacił kar za niedotrzymanie terminów zapisanych w Umowach inwestycyjnych; 
 

8) p. J. Kozak podkreśliła iż Radni poprzedniej kadencji wykazali wiele troski              

i włożyli dużo pracy dla dobra Gminy i prosiła o podanie terminów kiedy 

poprzedni Wójt podpisał Umowy.  

 



 5 
 

Radni ubiegłej kadencji byli zbulwersowani faktem podpisana wyżej opisanych 

Umów bez pokrycia finansowego w budżecie o czym nie wiedzieli – p. Ł. 

Stachera poinformował, że Umowy są do wglądu Radnych; 
 

9) p. Przemysław Bąk wystąpił z wnioskiem formalnym o zamknięcie dyskusji               

i kontynuację porządku obrad. 

Wniosek przyjęło „jednogłośnie” 15 Radnych obecnych na sali obrad. 
 

Następnie p. Z. Polak zakwestionowała kolejność wpisanych do porządku obrad 

projektów uchwał (jak w załączniku nr 4) informując, że zawsze zmiany w budżecie były 

głosowane na końcu. Wnioskowała o zamianę w porządku sesji w obrębie punktu 3-go. 

Pan Wójt oświadczył, że złożył wniosek o zwołanie sesji w wersji, jaką zaproponowała   

p. Radna lecz został zmieniony na prośbę p. Skarbnik, która ustalała to z Izbą 

Obrachunkową. Skarbnik p. J. Zasik uznała, że wolą Radnych jest uchwalenie kolejności 

podejmowania uchwał. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie wniosku radnej p. Z. Polak - został przyjęty 

„jednogłośnie” – uchwalony porządek sesji jest zapisany na wstępie niniejszego 

Protokółu. 

 

Rada Gminy Poraj zatwierdziła następujące Uchwały w sprawie: 
   

3.1.  

zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Radni postulowali o zmianę zapisu w sprawie wykupu starego Urzędu Gminy i ustalono 

w drodze aklamacji, co następuje cytuję „wykup ½ części nieruchomości byłego 

Urzędu Gminy w Poraju”.  

Wójt odpowiadając na pytanie Radnych doprecyzował, że będzie to budynek wraz              

z przyległym terenem od ul. Górniczej do ul. Kościelnej. 

15 Radnych zatwierdziło treść Uchwały jak w załączniku nr 5 do niniejszego protokółu: 
 

U c h w a ł a Nr 47(IX)2011 
 

Wynik głosowania: „za” – 10 głosów, „ wstrzymujące się” – 5 głosów. 
 

W tym miejscu radna p. Z. Polak poleciła, aby wpisać do Protokółu, iż wstrzymała 

się od głosu; 
 

 

3.2.  

zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska             

i Gospodarki Wodnej w Katowicach na budowę kanalizacji sanitarnej                        

i oczyszczalni w sołectwie Jastrząb – zał. nr 6: 

 

U c h w a ł a Nr 48(IX)2011 
 

Wynik głosowania: „za” – 15 głosów; 

 
 

3.3.  

zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2011 - jak w załączniku nr 7 do 

protokółu: 
 

U c h w a ł a Nr 49(IX)2011 
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Wynik głosowania: „za” – 12 głosów, „ wstrzymujące się” – 3 głosy; 

 

3.4.  

zmian wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2014 – zał. nr 8: 

 

U c h w a ł a Nr 50(IX)2011 
 

Wynik głosowania: „za” – 14 głosów, „ wstrzymujące się” – 1 głos. 

 
 

Ad. 4 porządku obrad: 
 

Sprawy organizacyjne - zapytania. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że: 

- obrady najbliższej sesji odbędą się w Gminnym Ośrodku Kultury oraz 

zaproponowała terminy posiedzeń Rady w następnych miesiącach, 

- udzielała głosu kolejnym Radnym obligując p. Wójta do udzielenia odpowiedzi 

(pogrubiona czcionka): 

1) p. J. Kozak pytała na temat zmiany miejscowego planu zagospodarowania co do 

wskazania terenów w Gminie dla lokalizacji przekaźników telefonii 

komórkowych – 20 maja odbędzie się w Urzędzie wewnętrzne spotkanie            

z planistką w tej sprawie; 

2) p. Anna Zagroba nawiązała do rozburzonej świetlicy po byłej Fabryce Tektury       

w Masłońskim zagrażającej bezpieczeństwu apelowała o podjęcia działań przez 

Urząd Gminy – wyszło pismo do Nadzoru Budowlanego; 

3) p. Z. Polak z uwagi na brak skuteczności apelowała o zmianę metody łatania dziur 

optując za masą na gorąco. Oświadczyła, że w poprzednim budżecie były zapisane 

pieniądze na remont basenu kąpielowego jak również zaplanowane były śridki na 

budowę drogi w ulicy Hr. Raczyńskiej w Żarkach Letnisku i jej zdaniem powinny 

były przejść na nadwyżkę – od 2 grudnia dopinany był budżet do końca roku, 

bo nie było pieniędzy; 

4) p. B. Trząskowska-Szcześniak podziękowała za utwardzenie dróg w sołectwie 

Żarki Letnisko i poprosiła żeby jeszcze utwardzić drogę w ulicy Wierzbowej            

i Brzozową do końca. Nawiązując do prac na terenie basenu kąpielowego 

postulowała o zorganizowanie spotkania z projektantem i generalnym wykonawcą 

inwestycji oraz inspektorem nadzoru ze względu na różne głosy dotyczące zakresu 

prowadzonych prac - odbędzie się w przyszłym tygodniu; 

5) p. K. Szustak pytał o harmonogram odwodnienia – od środy jedna koparka 

rozpocznie prace w Żarkach Letnisku, a druga w Poraju; 

6) p. Zbigniew Rajczyk w swojej wypowiedzi nawiązał do sprzątania ulic po zimie 

podpowiadając, aby na przyszłość informować mieszkańców o takiej akcji, 

ponieważ zmiatają z chodników na ulice i wygląda teraz tak jakby nie było             

w ogóle sprzątane; 

7) p. Z. Polak poinformowała o piśmie i udzielonej odpowiedzi, jakie złożyła 

mieszkanka z Żarek Letniska w roku 2008 roku obligując kierownika p. Mariusza 

Musialika do zajęcia się tą sprawą, jak również odnowieniem przejść dla pieszych  
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na głównych ulicach – przyjął do wiadomości Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej; 

8) p. T. Brymora optował za rozszerzeniem informacji w BIP (Biuletyn Informacji 

Publicznej) aby był komunikatorem np. o harmonogram prowadzonego  
 

odwodnienia – Sekretarz Gminy p. Maria Gurbała poinformowała, że jest 

podpisana umowa na serwer do 31 grudnia br. ale jest przekładany BIP na 

inny program operacyjny serwer i strona wizualnie nabiera przejrzystości; 

9)  p. Z. Polak wyrażała krytyczne uwagi do zatrudniania w Urzędzie Gminy, co raz 

większej liczby pracowników i ich pracy oraz zachowania, a między innymi 

kwestionując powołanie sztabu kryzysowego – przypominając ubiegłoroczną 

powódź i problemy mieszkańców p. Ł. Stachera poinformował, że 

Zarządzanie kryzysowe wykonuje inwentaryzację wszystkich jednostek, 

przedsiębiorców, itp., ponieważ od kilkunastu lat nie było robione w tym 

względzie prawie nic. 
 

 

Ad. 5 porządku obrad: 
 

Zamknięcie sesji. 
 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak o godzinie 

15
10

 zamknęła IX sesję Rady Gminy Poraj dziękując wszystkim za przybycie. 
 

Protokolant         
 

   Przewodnicząca 

                  Rady   Gminy  Poraj 
 

 

     Katarzyna KAŹMIERCZAK 

 
 


